
strana1 
Zápisnica 

 

z 1.  zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Jankovce, konaného dňa 19.04.2024 

o 19:00 v zasadačke obecného úradu Jankovce. 

 

 

Prítomní poslanci OZ: podľa prezenčnej listiny -  Jakuba, Jenčová, StadŠmajda 

 

 

Miesto konania:  zasadačka OcÚ  
 

 

Program zasadnutia: 

1. Otvorenie zasadnutia a prečítanie programu zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3. Voľba návrhovej, mandátovej  a volebnej komisie. 

4. Schválenie programu zasadnutia. 

5. Oboznámenie sa s 

 - s ročnou správou o výsledkoch finančnej kontroly za rok 2023 v obci Jankovce  

 -  výsledkom finančnej kontroly 1/2024 vykonanej kontrolórkou obce Jankovce 

6. Informácia starostu obce k aktuálnej situácii v obci 

7. Diskusia, rôzne. 

8. Úprava rozpočtu. 

9.  Schválenie návrhu na uznesenie 

10. Záver 

 

 

K bodu 1: Zasadnutie otvoril starosta obce Vasiľ.  Skonštatoval, že sú prítomní štyria poslanci z piatich  

a teda obecné zastupiteľstvo je uznášania schopné. Ospravedlnil sa p. Jakuba. Zasadnutie sa koná 

v náhradnom termíne z dôvodu zdravotných problémov starostu obce, ale aj situácie na obecnom úrade ( 

požiar, zatečenie, odsttraňovanie následkov zemetrasenia, voľby, ... ). 

 

K bodu 2:  Za zapisovateľa bol určený Vasiľ.  Ako overovatelia zápisnice boli navrhnutí a následne aj 

schválení poslanci Šmajda a Veľas. 

 

K bodu 3: Voľba návrhovej, mandátovej  a volebnej komisie prebehla jednohlasne – všetci súhlasili, aby 

komisie pracovali v rovnakom zložení: predseda  Jenčová, Veľas a Stadničár. 

 

K bodu 4:  Program bol prijatý v predloženom znení.   

 

K bodu 5: Starosta oboznámil poslancov s ročnou správou o výsledkoch finančnej kontroly za rok 2024 v 

obci Jankovce a s výsledkom finančnej kontroly č. 1/2024 vykonanej kontrolórkou obce Jankovce, ako aj 

stanoviskom ku komunálnym odpadom zo správy č. 6/2023. Poslanci zobrali správy na vedomie.   

 

K bodu 6: V tomto bode sa starosta obce venoval situácii v obci po zemetrasení z 09.10.2024 a to 

o priebehu opráv objektov, z ktorých je čiastočne, aj keď nie na 100% opravená budova školy, pokročilá je 

oprava budovy Kultúrneho domu a žiaľ, ukázalo sa, že dôsledky zemetrasenia sa už prejavili aj na stave 

domu nádeje, čo tesne po prvom, hlavnom zemetrasení viditeľné nebolo. 

Oprava sa oneskorila a to tak vplyvom počasia - zima, ale aj potrebou prípravy postupu na statické 

zabezpečenie budov a rozpočtu opráv. Ukázalo sa, že finančný odhad škôd starostu obce hneď po 

zemetrasení bol podhodnotený. Rozpočet na opravu kultúrneho domu je v sume 212 185,43 Eur, pre školu 

v sume 21 608,54 Eur, pričom obec má aktuálne k dispozícii 120 500,- Eur (KD) resp. 10 000,- Eur (MŠ), 

z čoho už bolo na projektovú dokumentáciu použitých 2 500,- Eur. Z toho obec uhradila za projektovú 

dokumentáciu 2496,- Eur a za práce na opravu KD sumu 118200,54 Eur. 

Sú otázky plnenia z poistenia, ale aj otázka pomoci štátu, kde aktuálne sa upresňujú niektoré záležitosti. To 

v praxi znamená, že práce sa nerealizujú v plnom rozsahu, lebo obec aktuálne nemá dostatok financií na 

úplnú opravu objektov. Obec čakala na projektovú dokumentáciu, aby mala podklady pre výber dodávateľa, 

čo práce síce zdržalo, ale tie sa v období v zime realizovať ani nedali a keď sa práce začali, aj tak sa 

narazilo na teplotný problém.  
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Dokončenie opravy kultúrneho domu, školy a už aj domu nádeje je teda neznáme. Nerobí sa žiadna 

rekonštrukcia, ale iba nutná oprava, nateraz dokonca ani nie v rozsahu, ako je to v rozpočte, čo robí 

problémy tak zhotoviteľovi, ako aj objednávateľovi, keďže všetko je treba stále dohadovať, čo brzdí práce. 

Nie sú však financie a možnosti splácania možného úveru obcou sú takmer nulové. Každopádne KD bude 

plniť svoju funkciu aj v stave, v akom sa aktuálne už nachádza. 

Obec dostala od MFSR dotáciu na rekonštrukciu verejného osvetlenia v obci a to 10 000,- Eur. Je to menej, 

ako predpokladal starosta pri svojom prepočte. Návrh bol konzultovaný s poslancami len telefonicky, lebo 

bolo nutné okamžite reagovať na výzvu a riešiť, čo potrebujeme. 

Za týmto účelom je nutné dofinancovať osvetlenie v sume 1130,16 Eur, na čo žiada použiť prostriedky 

rezervného fondu v sume 979,- Eur ( zostatok RF k 31.12.2023). a zvyšok pôjde zo bežného rozpočtu. 

Keďže zasadnutie sa časovo posunulo, obec už rekonštrukciu verejného osvetlenia zrealizovala v sume 

11 130,16 Eur. Poslanci schválili dofinancovanie rekonštrukcia osvetlenia z rezervného fondu a bežného 

rozpočtu.  Použili sa svietidla s teplým svetlom, aby osvetlenie nebolo rušivé tak pre domácnosti, ako aj pre 

vodičov, čo ale zase môže vytvárať dojem nižšej intenzity osvetlenia. Obec bude doplácať viac za energie, 

ale už teraz je zrejmé, že došlo k lepšiemu osvetleniu ulíc. Verejné osvetlenie sa zapína za slnečného 

počasia pár minút skôr – je to preto, že sa riadi meteorologickými hodinami a v prípade zlého počasia, by 

zapínalo už po tme, pričom táto spotreba navyše je minimálna,  v sume okolo cca. 30 Eur/rok. Zmena sa dá 

spraviť, ale v danom smere príliš veľa neušetríme a budú iné sťažnosti, že sa zapína neskoro. 

 

Obec nemá možnosť v nasledujúcom školskom roku udržať Materskú školu v obci a problém financovania 

je reálne už aj v tohto roku, tak ako sa to očakávalo pred rokom, ale sa nepristúpilo k zrušeniu školy v obci. 

Predkladá sa poslancom „ Dôvodová správa k návrhu na vyradenie Materskej školy Jankovce zo siete 

škôl“.  Stručne z obsahu:  Na rok 2024/25 máme reálne pre školu 3 deti, potenciálne s 2 ročným 4 deti. 

Ostatné deti s tu trvalým pobytom bývajú reálne mimo obec, alebo navštevujú školy mimo obec. To 

znamená, že Materskú školu v obci do budúcna nemáme možnosť udržať. Už teraz je situácia kritická, lebo 

obec nemá z čoho dofinancovať MŠ. Do budúcna tu bude ešte menej detí – na rok 2025/26 len 3 deti z 

obce.  Detaily reformy  školstva nie sú aktuálne známe. Podľa riaditeľky MŠ je údajne možné rátať 

s počtom 7 detí, ale to už je treba zhodnotiť, či je to reálne – ale ani daný počet situáciu nerieši a ak sa počet 

nenaplní, bude veľký problém pre financie obce v roku 2025. To sa bude s istotou vedieť až 15. 9., keď už 

bude neskoro.   

Poslanci sa rozhodli danú tému dôkladne prediskutovať a z toho dôvodu sa obecné zastupiteľstvo zíde 

10.05.2024 o 19:00, aby danú znova prerokovali.  

 

Starosta upozornil na nárast spotreby elektrickej energie z dôvodu zmeny vykurovania OcÚ, ale aj potreby 

ohrievania miestností počas opráv objektov, aby steny preschýnali.  

 

  K bodu 7:   V diskusii sa pokračovalo v nadväznosti na bod č. 6 a preberali sa ďalšie oblasti obce, ako je 

údržba zelených plôch, kanálov a ďalších vecí. 

 Nebyť pracovníka, ktorého máme zamestnaného cez úrad práce, bola by obnova KD a školy výrazne 

zložitejšia, keďže je treba presúvať množstvo nábytku a materiálov a aj ukončené časti budovy opakovane 

zmývať a upratovať z dôvodu vysokej prašnosti. Pôvodný zámer urobiť prípravu pre možnú montáž 

mikrovlných žiaričov pre vytápanie sály KD ( t.j. nové časti elektrických rozvodov)  sa nakoniec 

nerealizoval práve z dôvodu, že nie je s kým robiť veci, na ktoré nie je rozpočet pri aktuálnom stave objektu 

a potrebe výkonu iných prác. Zároveň sú tu názory, že je to zbytočné, lebo je treba pozerať na riešenie 

zateplenia KD.  Otázka ale ostáva, kedy k tomu dôjde a či budú akumulačné pece po ich presunoch ešte 

vôbec prevádzkyschopné.        

  

Starosta ešte informoval, že je požiadavka na výstavbu nového kostola v obci, lebo bol na obecnom úrade 

propagátor danej iniciatívy. Treba však brať do úvahy, že starý kostol napriek vnucovanému názoru, že 

patrí obyvateľom obce, je majetkom Rímskokatolíckej cirkvi a ako národná kultúrna pamiatka musí byť 

obnovený. Obec môže v danom smere pomôcť, ale v aktuálnej situácii vzhľadom na finančné ale aj 

personálne možnosti je prvoradá starosť o majetok obce. Starosta má len sprostredkované informácie 

o nejakom biznis pláne na výstavbu nového kostola, ktorý podľa toho čo počul má podľa neho veľa 

otáznikov, pričom za základ patrí to, že daný plán nateraz vôbec neberie do úvahy náklady na inžinierske 

siete, ktoré sú nevyhnutné na výstavbu novej ulice a tie podľa starostu budú prekračovať náklady na 

výstavbu nového kostola, ktorý má byť toho súčasťou. Preto je treba zvážiť ďalšie kroky – napr. založiť 

nejaké občianske združenie, ktoré sa tomu bude venovať, lebo starosta obce má na riešenie množstvo iných 

naliehavých vecí, vrátane investícii z minulých dôb, nehoriac o súčasnej situácii po zemetrasení. Žiaľ, 

situácia je taká, že chceme nové veci, ale pri potrebe pomôcť obci napr. len s kosením, už takáto ochota 
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u obyvateľov nie je. Nech sa stará starosta a tak to to dopadne aj s kostolom. Preto podľa starostu je treba 

veľmi dôkladne zhodnotiť danú situáciu a v prípade, že bude záujem o výstavbu nového kostola, musia sa 

nájsť personálne a aj finančné možnosti ako to riešiť, lebo je to obrovská investícia, presahujúca možnosti, 

ktoré obec aktuálne má.     

Starosta ešte dodal, že bude búranie domu č.9 poškodeného po zemetrasení s tým, že je požiadavka 

staviteľa na to, aby nový bol dom postavený v pôvodnej pozícii, t.j. cca. 60cm od pozemkov obce. Poslanci 

to nechali na rozhodnutie starostu obce. 

 

 

     

K bodu 8:  Starosta požiadal poslancov o úpravu rozpočtu v súvislosti s aktuálnou situáciou, hlavne 

rekonštrukciou verejného osvetlenia. V danom prípade upozornil, že rozpočet je viac ako na doraz 

a aktuálne nie je priestor na veľké presuny medzi položkami. 

 

 

K bodu 9:  Návrhová komisia predložila návrh na uznesenie zo zasadnutia OZ, ktoré  

prečítal predseda návrhovej komisie p. Jenčová a za znenie ktorého zahlasovali všetci  prítomní poslanci. 

 

 

K bodu 9: Starosta obce poďakoval poslancom za účasť a zasadanie OZ ukončil o 21:00 hod. 

 

 

V Jankovciach  19.04.2024 

 

 

Zapísal:               Vasiľ      ............................ 

 

Overil:            Veľas          ............................ 

               

                                    Šmajda         ............................ 

 

      .............................................. 

      Jaroslav Vasiľ – starosta obce  


